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PROTOKÓŁ Nr 0012.1.4.2019 
z posiedzenia Komisji Budżetu i Skarbu 

w dniu 23 kwietnia 2019 r. 
 
Miejsce posiedzenia:  Urząd Miasta Jastrzębie-Zdrój,  sala nr 130 A.   
Czas posiedzenia Komisji: 14.30 – 15.50. 

W   posiedzeniu   uczestniczyli   członkowie   Komisji  oraz  zaproszeni  goście,  zgodnie 
 z załączonymi listami obecności.  

 
Porządek obrad: 
 
1. Otwarcie posiedzenia. 

 
2. Przyjęcie porządku obrad. 

 
3. Sprawy bieżące: 
 
 Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta 

Jastrzębie-Zdrój,  
 

 Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały budżetowej Miasta Jastrzębie-Zdrój na 
2019 rok, 

 
 Projekt uchwały w sprawie określenia formy, wysokości i trybu przyznania pomocy 

dla zaproszonych repatriantów przez Gminę Jastrzębie-Zdrój do osiedlenia się na 
terenie Gminy Jastrzębie-Zdrój, 

 
 Projekt uchwały w sprawie umorzenia należności budżetowych (18.329,17), 

 
 Projekt uchwały w sprawie umorzenia należności budżetowych (43.017,27),  

 
 Projekt uchwały w sprawie udzielenia dotacji z budżetu Miasta Jastrzębie-Zdrój na 

dofinansowanie wykonania w roku 2019 prac konserwatorskich, restauratorskich lub 
robót budowlanych przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków, 

 
 Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego fragmentu jednostki Centrum o symbolu 
roboczym C83 w Jastrzębiu-Zdroju,  

 
 Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego fragmentu jednostki Moszczenica o symbolu 
roboczym M51 w Jastrzębiu-Zdroju, 

 
 Projekt uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Wspierania Rodziny dla 

Miasta Jastrzębie-Zdrój na lata 2019-2021, 
 
 Wnioski Miejskiego Zarządu Nieruchomości w sprawie umorzenia należności głównej, 

odsetkowej i kosztów postępowania sądowego oraz komorniczego – 5 wniosków, 
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 Rozstrzygnięcie nadzorcze w sprawie stwierdzenia nieważności uchwały  

nr III.16.2019.2019 z dnia 28.02.2019 r. w sprawie przystąpienia do sporządzenia 
zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego fragmentu jednostki 
Moszczenica o symbolu roboczym M51  w Jastrzębiu-Zdroju.  

 
 Odpowiedź na wniosek Komisji Polityki Gospodarczej i Bezrobocia z dnia                 

19 marca 2019r. w sprawie przedłużenia okresu obowiązywania uchwały dotyczącej 
zwolnienia od podatku od nieruchomości dla przedsiębiorców.  

 
4. Planowanie przestrzenne w mieście – aspekt finansowy. 
 
c.d. Sprawy bieżące: 

 
 Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr II.6.2018 Rady Miasta Jastrzębie-

Zdrój z dnia 28 listopada 2018 r. w sprawie powołania stałych Komisji Rady Miasta 
Jastrzębie-Zdrój, ustalenia przedmiotu ich działania i liczebności (7 osób), 

 
 Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr IV.46.2018 Rady Miasta Jastrzębie-

Zdrój z dnia 18 grudnia 2018r. w sprawie ustalenia składów osobowych stałych 
Komisji Rady Miasta Jastrzębie-Zdrój,  

 
 Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr II.6.2018 Rady Miasta Jastrzębie-

Zdrój z dnia 28 listopada 2018 r. w sprawie powołania stałych Komisji Rady Miasta 
Jastrzębie-Zdrój, ustalenia przedmiotu ich działania i liczebności (6 osób), 

 
 Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr IV.46.2018 Rady Miasta Jastrzębie-

Zdrój z dnia 18 grudnia 2018r. w sprawie ustalenia składów osobowych stałych 
Komisji Rady Miasta Jastrzębie-Zdrój.   

 
 

5. Wolne głosy i wnioski. 

6. Przyjęcie protokołu z dnia 26 marca 2019 r. 

7. Zakończenie posiedzenia.     

 
 
Ad. 1. 
Otwarcie posiedzenia 
 
Otwarcia posiedzenia dokonał Przewodniczący Komisji Budżetu i Skarbu – Szymon 
Klimczak. Powitał przybyłych na posiedzenie członków Komisji oraz zaproszonych gości. 
 
 
Ad. 2. 
Przyjęcie porządku obrad.  
 
Porządek obrad został przyjęty głosami: za– 5, przeciw– 0, wstrzymujących się– 0. 
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Ad.3. 
Sprawy bieżące: 
 
 Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta 

Jastrzębie-Zdrój,  
 

 Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały budżetowej Miasta Jastrzębie-Zdrój na 
2019 rok 

Uzasadnienie do ww. projektów uchwał przedstawiła Katarzyna Prątnicka – Zastępca 
Skarbnika Miasta. 
 
Tadeusz Sławik 
Mamy niewielkie zmiany, natomiast pani zapowiedziała znaczące zmiany, proszę o 
informację w tej sprawie.  
 
Anna Hetman 
Zmiany wiążą się z wykonywanymi inwestycjami, rozstrzygnięciami przetargów, nie 
wszystko od nas zależy, czasami wielokrotne ogłaszanie przetargów nie powoduje 
obniżenia ceny inwestycji.  
 
Katarzyna Prątnicka 
Zadanie „Tworzenie terenów inwestycyjnych KWK Moszczenica”, kwota zwiększenia 
wynosić  będzie około 1,5 mln złotych, na zadanie „Dostosowanie budynków przy ulicy 
Kaszubskiej 2 dla potrzeb edukacyjnych”, kwota zwiększenia o 1 mln złotych, 
„modernizacja zabytkowego parku” pociąga za sobą zwiększenie 950 tys. złotych. Są to 
trzy duże zwiększenia, reszta zmian są to dużo mniejsze kwoty.  
 
Szymon Klimczak 
Modernizacja zabytkowego parku, jakie prace są przewidziane na to zadanie? 
 
Anna Hetman 
Inwestycja jest wykonywana w tej chwili, dotyczy głównego placu i alejek wokół. 
Przetarg był rozstrzygnięty wcześniej, natomiast w późniejszym terminie otrzymaliśmy 
zgodę Konserwatora na wyłożenie tego placu głównego przy fontannie w całości płytami 
granitowymi.  
 
Maria Pilarska 
Podczas ostatnich prac renowacyjnych przy muszli okazało się, że górna część muszli i 
jest całkowicie do przebudowy, nie nadaje się do dalszego pozostanie, czekamy w tym 
zakresie na decyzję Konserwatora.  
 
Tadeusz Sławik 
Położenie płyt granitowych powinno służyć mieszkańców przez lata.  
 
 
Szymon Klimczak 
Proszę o omówienie zwiększenia środków na ulicę Kaszubską.  
 
Anna Hetman 
Przygotowujemy budynek dla potrzeb wszystkich szkół, które będą remontowane                       
i modernizowane. Będzie to zabezpieczenie podstawowych potrzeb, aby dzieci tam mogły 
przebywać.  
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Szymon Klimczak 
A w ramach ulicy Towarowej? 
 
Roman Foksowicz – Wiceprezydent Miasta 
Wyczyszczenie jest już częściowo zamknięte, na tą drogę chcemy przetarg ogłosić.  
 
Maria Pilarska  
Od ronda do obecnego asfaltu z kierunku Armii Krajowej. Sprawa kanalizacji została                  
w taki sposób rozwiązana, że jak będzie projekt to zmieni się trasę przebiegu kanalizacji 
deszczowej po terenach nie zagospodarowanych.  
 
Szymon Klimczak 
Czy udało się porozumieć w sprawie parkingu z tym przedsiębiorcą, który prowadzi tam 
działalność.  
 
Roman Foksowicz 
Były uzgodnienia co do tego, w jaki sposób ma swój parking zagospodarować.  
 
  
Głosowanie radnych: 
 
 Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta 

Jastrzębie-Zdrój.  
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. Stanowisko 
przyjęto głosami: za – 5, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0. 
 
 Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały budżetowej Miasta Jastrzębie-Zdrój               

na 2019 rok. 
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. Stanowisko 
przyjęto głosami: za – 5, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0. 
 
 Projekt uchwały w sprawie określenia formy, wysokości i trybu przyznania pomocy 

dla zaproszonych repatriantów przez Gminę Jastrzębie-Zdrój do osiedlenia                        
się                      na terenie Gminy Jastrzębie-Zdrój 

 
Projekt uchwały omówiła Joanna Gryczka – Inspektor w Wydziale Polityki Społecznej                    
i Mieszkaniowej  

Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. Stanowisko 
przyjęto głosami: za – 5, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0. 
 
 
 Projekt uchwały w sprawie umorzenia należności budżetowych (18.329,17) 
 
Projekt uchwały omówiła Joanna Gryczka – Inspektor w Wydziale Polityki Społecznej                   
i Mieszkaniowej  

Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. Stanowisko 
przyjęto głosami: za – 5, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0. 
 
 Projekt uchwały w sprawie umorzenia należności budżetowych (43.017,27) 
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Projekt uchwały omówiła Joanna Gryczka – Inspektor w Wydziale Polityki Społecznej i 
Mieszkaniowej  

Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. Stanowisko 
przyjęto głosami: za – 5, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0. 
 
 Projekt uchwały w sprawie udzielenia dotacji z budżetu Miasta Jastrzębie-Zdrój na 

dofinansowanie wykonania w roku 2019 prac konserwatorskich, restauratorskich lub 
robót budowlanych przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków 

Projekt uchwały omówiła Ewa Gutowska – Naczelnik Wydziału Kultury Sportu i Turystyki 
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. Stanowisko 
przyjęto głosami: za – 5, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0. 
 
 Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego fragmentu jednostki Centrum o symbolu 
roboczym C83 w Jastrzębiu-Zdroju 

Projekt uchwały omówiła Barbara Mirecka - Naczelnik Wydziału Architektury 
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. Stanowisko 
przyjęto głosami: za – 5, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0. 
 
 Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego fragmentu jednostki Moszczenica o symbolu 
roboczym M51 w Jastrzębiu-Zdroju 

Projekt uchwały omówiła Barbara Mirecka - Naczelnik Wydziału Architektury 
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. Stanowisko 
przyjęto głosami: za – 5, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0. 
 
 Projekt uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Wspierania Rodziny dla 

Miasta Jastrzębie-Zdrój na lata 2019-2021 
 

Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. Stanowisko 
przyjęto głosami: za – 5, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0. 
 
 Wnioski Miejskiego Zarządu Nieruchomości w sprawie umorzenia należności głównej, 

odsetkowej i kosztów postępowania sądowego oraz komorniczego – 5 wniosków. 
 
Wnioski omówiła Beata Olszok – Dyrektor Miejskiego Zarządu Nieruchomości.  

 
Wniosek nr 1  -  zaopiniowano pozytywnie. 
Stanowisko przyjęto głosami: za – 5, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0. 
 
Wniosek nr 2  -  zaopiniowano pozytywnie. 
Stanowisko przyjęto głosami: za – 3, przeciw – 2, wstrzymujących się – 0. 
 
Wniosek nr 3  -  zaopiniowano pozytywnie. 
Stanowisko przyjęto głosami: za – 3, przeciw – 2, wstrzymujących się – 0. 
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Wniosek nr 4  -  zaopiniowano pozytywnie. 
Stanowisko przyjęto głosami: za – 5, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0. 
 
Wniosek nr 5  -  zaopiniowano pozytywnie. 
Stanowisko przyjęto głosami: za – 5, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0. 
 
 
 Rozstrzygnięcie nadzorcze w sprawie stwierdzenia nieważności uchwały  

nr III.16.2019.2019 z dnia 28.02.2019 r. w sprawie przystąpienia do sporządzenia 
zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego fragmentu jednostki 
Moszczenica o symbolu roboczym M51  w Jastrzębiu-Zdroju.  

 
Komisja przyjęła do wiadomości.  
 
 Odpowiedź na wniosek Komisji Polityki Gospodarczej i Bezrobocia z dnia                 

19 marca 2019r. w sprawie przedłużenia okresu obowiązywania uchwały dotyczącej 
zwolnienia od podatku od nieruchomości dla przedsiębiorców.  

 
Anna Hetman  
Uchwały są aktualne do 2020 roku, podjęcie uchwały w tym momencie nie byłoby 
zgodne z prawem, nie wiemy, jakie założenia będą na kolejne lata.   
 
Tadeusz Sławik 
Przedsiębiorcy myślą długoplanowo, jeśli udałoby się skonstruować przedłużenie w tym 
czasie to byłby następny sygnał, proszę o monitorowanie tego, jeśli będzie taka 
możliwość.  
 

Ad.4. 
Planowanie przestrzenne w mieście – aspekt finansowy. 
 
Barbara Mirecka – Naczelnik Wydziału Architektury  
Planowanie przestrzenne jest zadaniem własnym gminy, ma to bezpośrednie przełożenie 
na sporządzenie Studium uwarunkowania  kierunków zagospodarowania przestrzennego i 
Plan miejscowy. Rozstrzygnęliśmy w ubiegłym roku przetarg na wykonanie Studium, jest 
to kwota około 400 tysięcy złotych. Następnie czekają nas wykupy nieruchomości, które 
wskażemy w Planie miejscowym jako cel publiczny czyli przede wszystkim drogi, nowe 
lub poszerzenie istniejących, tereny, które przeznaczamy na cel publiczny takie jak 
wykupy pod budowę cmentarza komunalnego przy ulicy Okrzei. Po stronie dochodów 
trzeba wskazać w planie miejscowym, opłaty planistyczne uiszczane przez mieszkańców. 
Przepisy rządzące tym zagadnieniem to Ustawa o planowaniu i zagospodarowaniu 
przestrzennym, która w czterech artykułach pokazuje jakie są skutki planowania 
przestrzennego tj. art.20, 21, 36, 37. W art. 6 ustawy o gospodarce nieruchomościami 
mamy zdefiniowane cele publiczne, które rysuje się graficznie w Planie miejscowym.                
W ślad za tym, że je rysujemy, mamy obowiązki w nabyciu tych nieruchomości na rzecz 
miasta. Jeśli mamy uchwałę, która kończy plan miejscowy, to załącznikiem do tej 
uchwały jest rysunek planu, rozstrzygnięcie Rady Miasta co do sposobu rozpatrzenia 
uwag do projektu planu oraz załącznik nr 3 czyli rozstrzygnięcie Rady Miasta o sposobie 
realizacji zapisanych w planie inwestycji z zakresu infrastruktury technicznej, które 
należą do zadań własnych gminy. W zeszłym roku rozpoczęliśmy robienie Studium, 
mamy wyłonioną firmę z Gliwic, jeśli wszystko pójdzie zgodnie z planem i nie będzie 
nadzwyczajnych uwagi, winniśmy zmieścić się do czerwca przyszłego roku z uchwałą 
kończącą. Następnie wyjdziemy w kierunku Planu całego miasta, podzielonego na części.  
 
 



7 
 

Tadeusz Sławik 
Trzecie Studium, pokazuje, z jak wielką rozwagą trzeba uchwalać Studium, jest to 
najważniejsza uchwała Rady Miasta. Poprzednio w roku 2007 przyjmowaliśmy uchwały, 
było pytanie, czy obejmować całe miasto Planem, większość samorządów tego nie miała, 
a my takie wyzwanie podjęliśmy. Jest potrzebna bardzo duża rozwaga pomiędzy 
oczekiwaniami mieszkańców, a zasadnością zabudowy, kompromis między jej 
skupieniem, a rozproszeniem. Uznaję prawo mieszkańców lecz nie jestem za tym, aby w 
każdym miejscu gdzie jest wniosek była możliwość zabudowy. Obecnie znajdujemy się 
przed kierunkowymi decyzjami, Wydział ma mnóstwo informacji, to z Wydziału idą 
główne propozycje, jako efekt spotkań z mieszkańcami jednocześnie spojrzenie przez 
pryzmat  ustawy o zagospodarowaniu przestrzennym. 
 
Szymon Klimczak 
Jak wygląda kalendarz realizacji tego zadania? 
 
Barbara Mirecka 
Jesteśmy na etapie Studium, które wykonuje firma PA Nowa z Gliwic. Planujemy 
uchwalenie Studium w przyszłym roku, nie jest to uchwała stanowiące prawa 
miejscowego. Studium musi dotyczyć terenu całego miasta. Jeśli Studium będzie 
uchwalone to wówczas jest podstawa aby przystąpić do kolejnej edycji Planu 
miejscowego.  15 lat temu Plan był wykonywany był w całości, obecnie również 
konsekwentnie będziemy robić całe miasto. Nie trzeba robić tego od razu, jeśli nie będzie 
nas stać na finansowanie powyżej miliona, można robić to etapami.  
 
Tadeusz Sławik 
Uważaliśmy to za atut naszej gminy, że jest Plan. Zapisy planu są przejrzyste dla 
mieszkańców, a warunki zabudowy to jest ocena administracyjna.  
 
Alina Chojecka 
Niezależnie gdzie mieszka właściciel terenu, to oczekiwania i wędrówki do nas, radnych 
są tego rodzaju, że kiedy wreszcie ten Plan będzie zrobiony. Trudno jest wytłumaczyć 
dlaczego ta część miasta została wzięta pod uwagę w pierwszej kolejności, a nie 
wszystkie dzielnice czy sołectwa.  
 
Barbara Mirecka  
W ślad za nowymi terenami budowlanymi muszą iść drogi publiczne, co stanowi koszt dla 
gminy, zawsze pojawi się kwestia rozbudowy wodociągów, sieci energetycznej, gazowej, 
sanitarnej, co przekłada się na inwestycje gestorów sieci, a w ślad za tym na cenę. 
 
c.d. Sprawy bieżące:  
 
 Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr II.6.2018 Rady Miasta Jastrzębie-

Zdrój z dnia 28 listopada 2018 r. w sprawie powołania stałych Komisji Rady Miasta 
Jastrzębie-Zdrój, ustalenia przedmiotu ich działania i liczebności (7 osób) 

 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. Stanowisko 
przyjęto głosami: za – 3, przeciw – 1, wstrzymujących się – 0. 
 
 Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr IV.46.2018 Rady Miasta Jastrzębie-

Zdrój z dnia 18 grudnia 2018r. w sprawie ustalenia składów osobowych stałych 
Komisji Rady Miasta Jastrzębie-Zdrój 

 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. Stanowisko 
przyjęto głosami: za – 3, przeciw – 1, wstrzymujących się – 0. 
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 Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr II.6.2018 Rady Miasta Jastrzębie-

Zdrój z dnia 28 listopada 2018 r. w sprawie powołania stałych Komisji Rady Miasta 
Jastrzębie-Zdrój, ustalenia przedmiotu ich działania i liczebności (6 osób) 

 
Komisja zaopiniowała negatywnie przedstawiony projekt uchwały. Stanowisko 
przyjęto głosami: za – 1, przeciw – 3, wstrzymujących się – 0. 
 
 Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr IV.46.2018 Rady Miasta Jastrzębie-

Zdrój z dnia 18 grudnia 2018r. w sprawie ustalenia składów osobowych stałych 
Komisji Rady Miasta Jastrzębie-Zdrój, 

 
Komisja zaopiniowała negatywnie  przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko przyjęto głosami: za – 1, przeciw – 3, wstrzymujących się – 0. 
 

 
Ad.5. 
Wolne głosy i wnioski. 

Nie wniesiono. 

Ad.6. 
Przyjęcie protokołu z dnia 26 marca 2019 r. 

Protokół z dnia 26 marca 2019 r. został przyjęty głosami: za – 3, przeciw – 0, 
wstrzymujących się – 1. 
 
Ad. 7. 
Zakończenie posiedzenia. 
 
Przewodniczący Komisji – Szymon Klimczak podziękował wszystkim za przybycie,  
po czym zakończył posiedzenie. 
 
 
 
Protokołowała 
Agnieszka Bąk 

 Przewodniczący Komisji  
Budżetu i Skarbu 

     
       Szymon Klimczak 


